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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mekkora lesz a gazdák adminisztratív terhe az új 
programozási időszakban? Megint a pályázatírók járnak majd jól?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormany.hu  oldalon  található  „Magyarország  számos  javaslatot  fogalmazott  meg  a  gazdák
adminisztratív  terheinek  csökkentése  érdekében„  című  hírben  arról  írnak,  hogy  „Magyarország
összesen 45 javaslatot fogalmazott meg az EU belga elnökségének a gazdálkodók adminisztratív
terheinek, a szigorú előírások továbbá az ellenőrzések csökkentése érdekében - jelentette ki hétfőn
Feldman Zsolt,  az  Agrárminisztérium mezőgazdaságért  és  vidékfejlesztésért  felelős  államtitkára
Brüsszelben.”:

„Az  államtitkár  az  EU-tagállamok  mezőgazdasági  minisztereinek  tanácskozását  követő
sajtótájékoztatóján  felhívta  a  figyelmet:  18  tagországban  kellett  gazdatüntetéseknek  lezajlaniuk
ahhoz,  hogy  végre  érdemben  lehessen  tárgyalni  a  magyar  és  az  európai  gazdálkodókat  érintő
adminisztratív terhek csökkentéséről.  Mint mondta: a tanácsülésen több száz javaslat érkezett a
tagállamok részéről  ezzel  a  kérdéssel  kapcsolatban,  és  magyar  részről  most  az  a legfontosabb
feladat,  hogy  még  idén  a  javaslatok  nagy  részét  elfogadtassa  az  Európai  Bizottsággal,  annak
érdekében, hogy időben megvalósuljanak.

Feldman Zsolt rámutatott, hogy a bevételekhez képest magas termelési költségek, a gazdálkodókat
nehéz helyzetbe hozó ukrán import, az európai szintű mezőgazdasági jövedelmezőségi problémák a
termelést  korlátozó  feltételekkel  és  teljesítésük  bürokratikus  igazolásával  nehéz  helyzetet
teremtettek az Európai Unió mezőgazdaságában. Ezek hatására Európa szerte mind gyakoribbá
váltak  a  tiltakozások,  a  gazdatüntetések,  melyek  eredményt  hoztak:  lehetőséget  teremtettek  a
gazdálkodókat  érintő  terhek  és  adminisztratív  feladatok  könnyítésére  vonatkozó  egyeztetések
megkezdésére.”



 

Kérdezem Önt:

Mekkora lesz a gazdák adminisztratív terhe az új programozási időszakban? Megint a pályázatírók
járnak majd jól?

 

Budapest, 2024. március 6.
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Dr. Vadai Ágnes
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